
Referat: studienævnet for MBA/HD  
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Mødedato og -tidspunkt Den 4. marts 2024 kl. 16.00 – 18.00, KS. 5, lokale 3 
Sted  
Deltagere: Valgte/udpegede  
VIP medlemmer 
 
Studerende 

Niels Sandalgaard (Studieleder / SN-formand), Michael S. Dahl (MBA), Niels Lennon (HDR fagkoordinator) René Nesgaard Nielsen 
(HDO fagkoordinator) 
 
Signe Hejlesen (HDO) 

Deltagere: Observatører/gæster Ahmad Karim (AC-fuldmægtig), Caroline L. H. Hartvigsen (AC-fuldmægtig) 
Pedro Dyachenko (HDR) 

Studienævnssekretær: Malene Karmisholt (MK) 
Afbud Jens Thøgersen (HD1 fagkoordinator), Jacob Brix (MBA), Morten Lykke Olesen (Områdeleder SSH EVU-enhed), Mads Bækdal 

Pedersen (HDR), Mads Sonne Brøting (HDR), Georgi Petrov Kostadinov (HD 1 del) 
 
 
Dagsorden og referat 

Punkt/sagsfremstilling Referat 
Drøftelse Beslutning/opfølgning/ansvarlig 

1. Valg af næstformand Sagsfremstilling: 
Ifm. ordinært valg af studerende til studienævnet er Signe Hejlesen (HDO), Mads Sonne Brøting (HDR), Mads 
Bækdal Pedersen (HDR) valgt ind i studienævnet. 
Blandt disse tre skal der vælges en næstformand. 
Ligeledes skal der være en kort gennemgang af retningslinjerne for arbejdet i SN: 
https://www.aauvalg.aau.dk/nar-du-er-valgt-ind#  
vejledning-til-studienævnsmedlemmer-2023.docx 

 

MK: vejledning om arbejdsgangen for 
studienævnsarbejde vedhæftes (link) i 
referatet 
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Drøftelse: 

Mads Bækdal Pedersen er valgt som næstformand. 
 

Ift. sager som omfatter fortrolighed, påtænker NS at oprette et fælles drev, hvor studienævnsmedlemmerne 
kan tilgå dokumenterne. På den måde overholdes datasikkerheden. 
 
Studienævnet har uddelegeret afgørelser omkring dispensationsager til studienævnsformanden. NS 
foretrækker dog, at de afgørelser der kan ende med, at studerende kan blive udmeldt fra studiet, bliver 
diskuteret i studienævnet. 

2. Orientering (NS) (AK) 
 

Sagsfremstilling: 
- Optagelsestal for E2025 (HD 1. del, HDO, HDR, MBA) 
- Orientering fra HDFU-møde 
- Orientering om igangværende arbejde vedr. adgangsgivende eksaminer på HD 
- udbudssteder for E2025 

 
Drøftelse: 
Optagelsestal for HD online/MBA - F 2025 
HD 1 del: 34 studerende 
HDO: 36 studerende 
HDR: 42 studerende 
MBA: 23 studerende 
 
Orientering fra HDFU-møde – herunder mulighed for at tage HD 2. del (AAU) på 1,5 år 
Muligheden for at tage HD 2. del på 1,5 år blev drøftet. 
På baggrund af drøftelse og erfaringsudveksling med andre universiteter (ifm. HDFU-møde) samt evaluering 
af fordele og ulemper ift. HD-uddannelsen på AAU, blev det besluttet, at man ikke kan tilbyde uddannelsen 
på 1,5 år. Beslutningen begrundes i, at vi vurderer, at det vil være en for stor arbejdsbyrde for de studerende 
at have fuldtidsjob og fuldtidsstudie på samme tid, administrativt og vejledningsmæssigt vil det kræve ekstra 
ressourcer, samt anbefalingerne/erfaringerne fra de andre institutioner. 
 
Orientering om igangværende arbejde vedr. adgangsgivende eksaminer på HD udbudssteder for E2025 
  
NS arbejder i øjeblikket med at gennemgå de adgangsgivende uddannelser på HD. 

1. Markedsføringsøkonomuddannelsen. På nuværende tidspunkt står den på hjemmesiden som 
adgangsgivende uddannelse. NS undersøger om andre universiteter har samme adgangsbetingelser 

 



ift. denne uddannelse. Hvis ikke, vil den heller ikke være adgangsgivende på AAU, og vil blive fjernet 
fra hjemmesiden. 

 
Lukker man ned for uddannelser, der før har været adgangsgivende, vil ændringen først træde i kraft efter et 
år udmelding om nedlukning. 
 
Udbudssteder: 

- HDO – Viborg og Aalborg 
- HDR – Viborg og Aalborg  

3. Kvalitetssikring Sagsfremstilling: 
- Gennemgang af evalueringerne for E24 
- Gennemgang af Handlingsplanen (bilag eftersendes) 

 
Drøftelse: 
 
Evalueringerne af HD og MBA viser en gennemsnitlig score på over 4,0. 
Særligt for HD Online fremhæves den fleksible undervisningsmodel, hvor de studerende vurderer de 
optagede undervisningssessioner som både fleksible og af høj kvalitet. Der er generelt tilfredshed med den 
live-afholdte undervisning, men evalueringerne peger samtidig på et forbedringspotentiale i forhold til 
undervisernes digitale kompetencer. På den baggrund vurderes det relevant at prioritere en styrkelse af 
undervisernes digitale kompetenceudvikling. 
 
Fremmødeundervisningen på HD modtager ligeledes ros og anerkendelse for undervisningens kvalitet. 
De studerende fremhæver særligt det høje faglige niveau samt det gode samspil mellem studerende og 
vejledere i projektforløbene. Flere studerende giver udtryk for stor tilfredshed med den vejledning og 
feedback, de har modtaget i forbindelse med deres projektarbejde. Samtidig fremhæves vejlederne for 
deres tilgængelighed og engagement i de studerendes læringsproces. 
 
For MBA-uddannelsen fremhæves stor tilfredshed. 
hvilket afspejles i en gennemsnitlig evaluering på 4,8. Derudover får både studieadministrationen og de 
fysiske rammer for undervisningen positiv opmærksomhed i evalueringerne, hvor de studerende vurderer, 
at disse elementer understøtter deres studieforløb på tilfredsstillende vis. 
 
På HD 1 del blev følgende påpeget: 
Forretningsanalyse: Niveauet er for højt på statistikdelen, der er for meget pres ift. eksamensdelen 
(Undervisning for tæt på eksamensaflevering, mange godkendelsesopgaver og forberedelser der skal laves 

CH undersøger muligheden for at overvåge 
frafaldet på HD1 og 2 del (via QW) 



på for kort tid).  
NS tager en snak med JT omkring ovenstående 
 
Handlingsplan: 
 
Kvalitetsområde 1: Rekruttering og studiestart 
Indsats: AAUE har et mål om at bevare eller styrke uddannelsernes markedsposition 
Opmærksomhedspunkt: AAUE har til formål at bevare eller styrke HD1, HD 2 og MBA- uddannelsens 
markedsposition  
 

- Styrket samarbejdet med 4Player 
- Arbejder videre med øvrige indsatsområder 
- Vi reklamerer ikke længere på TV2, men fokuserer fuld ud indsatsen på online-markedsføring 

 
Opmærksomhedspunkt: Monitorere de studerendes brug af tilbud om skift mellem online- og 
fremmødeundervisning: 
 

- Vi kommer til at genbesøge dette punkt. På nuværende tidspunkt er der ingen identifikationer på, 
at HD online påvirker optag på HD fremmøde 

- Der er et ønske fra Studienævnet om at overvåge frafaldet på HD 1 og HD 2 
 
Kvalitetsområde 2: Uddannelsernes udvikling, tilrettelæggelse og drift 
Indsats 
Opmærksomhedspunkt: AAUE har som ambition at sikre og ensarte kvalitet og udbytte for HD-fremmøde og 
HD-online: 
 

- På nuværende tidspunkt kan der ikke skelnes mellem HD-fremmøde og HD-Online i datapakken. Vi 
har informeret Studieservice om dette problem. 

 
Kvalitetsområde 5: Forskningsbasering og pædagogiske kompetencer 
Indsats: Opkvalificering/pædagogisk kompetenceudvikling af EVU-undervisere 
 

- Mere information om kompetenceudviklingskurset efterspørges  
4. SN-sager Sagsfremstilling: 

På studienævnets uddannelser har der ikke været historik for at andet end HD1 afgangsprojekt, HD2 
afgangsprojekt og MBA-afhandling uploades i projektbiblioteket.  
https://www.studerende.aau.dk/praktisk/undervisning/aau-studenterprojekter 
 
Øvrige projekter på uddannelserne uploades ikke.  

 

https://www.studerende.aau.dk/praktisk/undervisning/aau-studenterprojekter


Er der behov for at ændre denne praksis, således at alle projekter afleveres i projektbiblioteket 
 
Drøftelse: 
Det blev besluttet, at alle projekter under studienævnet skal uploades i projektbiblioteket. Det er altid muligt 
for de studerende at aflevere fortroligt. 

5. Evt. HD online: NS har fokus på hvordan skriftlige eksaminer på HD online afholdes.   

6. Lukket punkt Sagsfremstilling: 
Håndtering af ansøgninger om ekstra tid til eksamen 
 
Drøftelse: 
Der var en drøftelse af, hvilken dokumentation der skal ligge til grund for en dispensationsansøgning om 
forlænget eksamenstid pba. diagnoser.  
Det blev besluttet, at studienævnet har brug for en lægeerklæring hvor lægen dokumenterer, hvordan den 
specifikke diagnose påvirker studieevne og eksamensdeltagelse, i en grad hvor der skal bevilges ekstra tid. 
Det blev ligeledes besluttet, at når der bevilges forlænget eksamenstid, er forlængelsen som udgangspunkt 
på 1 time.  
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